
 

 

 
 
 
 
 
7/2013.(X.31.) ÖKT. 
 
 
 
 
 
 
Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. október hó 31. napján 
megtartott közmeghallgatással egybekötött testületi ülésének jegyzőkönyve. 
 
 
 
N a p i r e n d: 
 
 

1./ Beszámoló a két ülés közötti döntésekről, intézkedésekről, a testületet érintő 
eseményekről és a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 

2./ Tájékoztató a szennyvízberuházásról 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 

3./ Előterjesztések 
Előadó: Matuszka Antal polgármester 

                          Gárgyán István jegyző 
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J e g y z ő k ö n y v 

 
 
 
mely a Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. október hó 31. 
napján megtartott közmeghallgatással egybekötött testületi ülésén került felvételre. 
 
 
Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal nagyterme 
   Zákányszék, Lengyel tér 7. 
 
 
Jelen vannak: Matuszka Antal polgármester 
    Kazi Péter alpolgármester 

Adamik István, Csóti József László, Fodor János,  Papp László, Sas 
Györgyné képviselők ( 7 fő ) 

 
Igazoltan távol:  - 
 
 
 
Meghívottként tanácskozási joggal jelen van: 
    Gárgyán István jegyző 
 
Jegyzőkönyvvezető: Tanács Gábor 
    
A lakosság részéről jelen volt 26 fő. 
 
 
 
 
 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket, a Képviselő-testület tagjait és a meghívottakat. 
 
Megállapítja, hogy a Képviselő-testület tagjai határozatképes számban vannak jelen.  
A megválasztott polgármester és a 6 képviselőből megjelent 7 fő. 
 
Javaslatot teszek az ülés napirendjére a meghívóban kiküldöttek szerint.  
 
Van-e valakinek más javaslata? 
 
Amennyiben nincs, aki elfogadja a napirendre tett javaslatomat, az kérem szavazzon. 
 
A Képviselő-testület a polgármester javaslatát 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
egyhangúlag elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
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151/2013.(X.31.) Kt határozat 
Tárgy:  Napirend megállapítása 

 
H a t á r o z a t 

 
Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendes ülés napirendjét az 
alábbiak szerint állapítja meg: 
 

1./ Beszámoló a két ülés közötti döntésekről, intézkedésekről, a testületet érintő 
eseményekről és a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 

2./ Tájékoztató a szennyvízberuházásról 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 
 

3./ Előterjesztések 
Előadó: Matuszka Antal polgármester 

                          Gárgyán István jegyző 
 

 
 
 
1./ Napirendi pont tárgya:  

Beszámoló a két ülés közötti döntésekről, intézkedésekről, a testületet érintő 
eseményekről és a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Előadó: Matuszka Antal polgármester 
(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete) 

 
 
Matuszka Antal polgármester: 
A testületet érintő eseményekről az alábbiakban adok tájékoztatást: 
Az előző rendes testületi ülés óta: 
Szeptember 27-én társulási ülés volt Mórahalmon, képviselői fórum szintén Mórahalmon, 
Szeptember 28-án testvértelepülésünkön Hajdújáráson vettünk részt szüreti napok keretében 
egy futballtornán, 
Szeptember 28-29-én Magyarország Szeretlek rendezvény volt a művelődési házban, 
Szeptember 30-án Gazdálkodók-Vállalkozók Klubjának klubestje volt, 
Október 4-én közbiztonsági értekezlet Mórahalmon, 
Október 7-én egészségheti rendezvénysorozat indult településünkön 
Október 14-én rendkívüli testületi ülést tartottunk, 
Október 15-én polgárvédelmi oktatás zajlott, 
Október 18-án este a kormányhivatalban B. Nagy László tartott tájékoztatót a következő 
évben várható változásokkal kapcsolatban, 
Október 21-én Budapestre utaztunk az előtérben látható kiállítás rongyképeiért, 
Október 22-én a Térségi Vízmű ülése volt Mórahalmon, 
Október 28-án a Nemzeti Földalapkezelőnél volt egy egyeztetés az állami tulajdonban lévő 
földterületekkel kapcsolatban, 
Október 30-án bizottsági ülések voltak, 
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Október 31-én társulási ülések voltak Mórahalmon, majd délután rendkívüli testületi ülés 
zajlott a polgármesteri hivatalban. 
 
Ezután tájékoztatást adott a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról: 
Zákányszék községben a külföldi vendégmunkásokkal összefüggésben kialakult helyzet 
elemzése. Ezzel kapcsolatban a Mórahalmon megtartott közbiztonsági értekezleten 
megállapításra került, hogy a helyzet jelentősen nem változott. Változatlanul meglehetősen 
nagy létszámú vendégmunkás tartózkodik a településen. Ez a közbiztonság szempontjából 
nem túl szerencsés. Meglehetősen magas azok száma, akik szállásadóként működnek közre 
ebben a kérdésben. A két település, Zákányszék és Mórahalom által működtetett rendészeti 
szerv végzi a munkáját, amely adatgyűjtésben, regisztrációban, járőrözésben testesül meg, 
segítik a rendőrök és egyéb társszervek munkáját. 
A helyi önkormányzatok működőképessége megőrzését szolgáló kiegészítő támogatás  című 
igénylés benyújtásra került. 
A Környezet és Energia Operatív Program KEOP-1.1.1/C/13-2013-0004 sz., „Települési 
szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek eszközparkjának fejlesztése, informatikai 
korszerűsítése” tárgyú pályázattal kapcsolatos döntés megküldésre került az érintettek felé. 
Elsődlegesen az az információnk, ami több, mint 30 települést érint, hogy ezt a pályázatot 
nagy valószínűséggel az irányító hatóság nem fogja elfogadni. Ez nem hivatalos információ, 
reméljük, hogy a hivatalos értesítés kedvező lesz számunkra. Hulladék újrahasznosítási 
központ megvalósítását és gépek beszerzését is tartalmazza a pályázat. 
Települési szilárdhulladék gazdálkodási rendszerek továbbfejlesztése tárgyú KEOP-1.1.1/B 
pályázat előkészítésével kapcsolatos további költségek kifizetése. Itt szintén egy pályázatról 
van szó. Az ezzel kapcsolatos testületi határozat szintén megküldésre került. 
A közszolgáltató által készített, Közszolgáltatói Hulladékgazdálkodási Terv 2013-2015 évekre 
c. előterjesztés megtárgyalásra és elfogadásra került. Az erről szóló határozatot megküldtük. 
A belső ellenőrzési társulás Társulási Megállapodásának módosítását a testület elfogadta és a 
határozat megküldésre került. 
A Ruzsai kerékpárversenyt a testület 30 e Ft-tal támogatta, az erről szóló megállapodás 
aláírásra, az összeg átutalásra került. 
A belső ellenőrzésről szóló tájékoztatás és intézkedési terv megtárgyalása a legutóbbi 
rendkívüli testületi ülésen megtörtént. 
A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez történő 2014. évi 
csatlakozás megtörtént. 
Szociális célú tűzifavásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatás igénylését benyújtottuk a 
képviselő-testület döntése szerint. 
Zákányszék Község Önkormányzata likvid hitel felvétele, egy folyószámla hitelkeret 
biztosítását jelenti, a szerződés aláírása megtörtént, a hitelkeret rendelkezésre áll. 
 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Ismerteti a határozati javaslatot. Aki elfogadja a határozati javaslatot, az kérem szavazzon. 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
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152/2013.(X.31.) Kt határozat 
Tárgy:  Beszámoló a két ülés közötti döntésekről, intézkedésekről, a testületet érintő 
eseményekről és a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 
 

H a t á r o z a t 
 
Zákányszék község Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

tudomásul vette a két ülés közötti döntésekről, intézkedésekről, 
elfogadta a testületet érintő eseményekről, és  
elfogadta a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatást. 
 
Határozatról értesítést kap: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
3./ Irattár 

 
 
 
2./ Napirendi pont tárgya:  
 

            Tájékoztató a szennyvízberuházásról 
 Előadó: Matuszka Antal polgármester 

 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Azt gondolom mindenki örömmel tapasztalja, hogy a szennyvízberuházás a végéhez 
közeledik a településen. Apróbb munkálatok vannak még hátra, amelyek végeztével reméljük, 
hogy a rendszer jól fog működni. Pár adatot szeretnék önökkel megosztani, melyek a 2013. 
október 28-i állapotokat tükrözik. A projekt keretében Mórahalmon új szennyvíztisztító telep 
épült, a meglévő szennyvízhálózat rekonstrukciójára, továbbá a szennyvízcsatorna főgyűjtő-, 
végátemelő- és nyomóvezeték-kapacitásának növelésére került sor, valamint Zákányszéken 
megépült a szennyvízelvezető rendszer. A támogatási szerződés aláírása 2011.08.02-án 
megtörtént. A megvalósítási munkák kezdete 2011.08.01., a projektmegvalósulás napját 
2014.05.01. napjára módosították. Az elmondható, hogy Zákányszéken kiépült a 
csatornahálózat, ami azt jelenti, hogy a kiépült gerincvezeték több, mint 10 km hosszú, 
bekötések tervezett száma 655 db. Jelenleg a bekötések több, mint egyharmada megtörtént és 
folyamatosan történnek a rákötések a rendszerre. A bekötések hossza 6,7 km. Elkészült a 
pneumatikus átemelő telep a Vasút utcában a hozzá tartózó távvezetékkel együtt, amely a 
mórahalmi szennyvíztisztítóba továbbítja a szennyvizet. Utóbbi 9,6 km hosszúságú. 
Augusztus 2-án megkezdődött a próbaüzem és ezzel együtt, amint említettem, a rákötések is. 
Jelenleg csak apróbb, kiegészítő munkák zajlanak, az útburkolatok és közterületek végleges 
helyreállítása november hónap folyamán megtörténik. Itt szeretném kérni, hogy amennyiben 
valaki hibát, hiányosságot észlel azt valamilyen módon a szennyvíztársulat képviselője 
Gyimesiné Farkas Gabriella felé jelezze, hogy tudjuk ezt a kivitelező felé továbbítani és a 
javításra sor kerülhessen. A helyszíni bejárások folyamatosak, attól függően, hogy a 
munkálatok éppen hol tartanak. Mórahalmon az útépítés és tereprendezési munkálatok 
kivételével a szennyvíztisztító telep elkészült. Ott is elkezdődött a próbaüzem, így Mórahalom 
és Zákányszék összes szennyvize már az új telepre érkezik. Mórahalmon a csatornahálózat 
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kiépítése, rekonstrukciója még zajlik. A támogatási arány és az elszámolható költségek 85 %-
osak a megvalósítási munkák nettó összköltsége 2,4 Md Ft, nettó elszámolható költségek 2,2 
Md Ft, megvalósítási munkák nettó elszámolható összköltségének támogatása 1,9 Md Ft. 
Önkormányzati önerő az elszámolható költségekre 339 Mó Ft. A megvalósítási munkák nem 
elszámolható költsége 171 Mó Ft. Elmondható, hogy Zákányszéken nincs olyan költség, ami 
nem elszámolható, Mórahalmon alakult ki ez a 171 Mó Ft-os összeg, mert a szennyvíztelep 
rekonstrukció során az ipari szennyvíz kezelése kapcsán felmerülő költségeket nem 
támogatják. A szerződések teljesítettsége a projekt kezdetétől, 2013.09.30-ig: a 
közbeszerzéssel kapcsolatosan a szerződés összege 15 Mó Ft volt, a Lucsik és Társa Kft. 
végezte a közbeszerzési munkálatokat. Ebből pillanatnyilag 12 Mó Ft van leszámlázva, még 3 
Mó Ft van hátra. Tájékoztatás és nyilvánosság tekintetében a MóraNet Nonprofit Kft. végzi a 
feladatokat, a szerződés összege 10 Mó Ft. Még 3,2 Mó Ft-ot számláznak a beruházás 
kapcsán. Jogi tanácsadást a TIRA Pályázatkezel6 és Tanácsadó Bt. végzi, a szerződés összege 
7,4 Mó Ft, melynek a felét számlázták le eddig. A projektmenedzsmentet a Mórahalmi 
Városfejlesztő Kft. végzi 25 Mó Ft-ért, melyből 15 Mó Ft került idáig számlázásra. A mérnöki 
feladatokat a Szegedi Víziközmű Működtető és Fejlesztő Zrt. végzi 83,8 Mó Ft értékben, 
eddig 47 Mó Ft-ot számláztak le. A kivitelezést a Délút – Szeged Beton konzorcium végzi 
2,098 Md Ft összegben, eddig 1,8 Md Ft került számlázásra. Támogatási ráta emelés miatti 
dokumentáció készítését a Délvíz Zrt. végzi közel 25 Mó Ft értékben, ők még nem számláztak 
eddig. A projekt műszaki készültsége 2013. szeptember végéig 80%-osnak tekinthető. 
Gyakorlatilag Zákányszéken apró munkálatok vannak hátra és bízom benne, hogy ezek 
mielőbb megvalósulnak.  
Egy kicsit kapcsolódik ehhez, ezért most áttérnék egy másik beruházásra, mert valószínűleg 
ezzel kapcsolatban is lennének kérdések és az ivóvizet érinti. Mindenki tapasztalhatta, hogy 
az ivóvíz arzénmentesítése miatt átmenetileg úgynevezett lajtos kocsis ellátás zajlik, amelyre 
idáig úgy tűnik, hogy nagy igény nincsen. A zákányszéki ivóvíz amúgy jó minőségű, de az 
uniós szabvány lényegesen alacsonyabb arzén tartalmat enged csak meg, mint a korábban 
Magyarországon alkalmazott érték. A lajtos kocsis ellátás kiváltására folyamatban van egy 
víztisztító konténer beüzemelése. A konténerből vett vízminta még nem felel meg az 
előírásoknak így fertőtlenítés zajlik. A vízellátás végleges megoldását a Mórahalom és 
Térsége Ivóvízminőség Javító Program megvalósulása után várható, melynek kezdete 
2012.02.17-én volt és befejezése 2015. májusában várható. Ez is egy nagy projekt, mely 
szintén 85 %-ban támogatott. A megvalósítási munkák nettó összköltsége 3,7 Md Ft. A BM 
önerőalap támogatás az elszámolható költségekre közel 600 Mó Ft. A megvalósítási munkák 
nem elszámolható költsége az 16,5 Mó Ft. Ebben Ásotthalom, Bordány, Domaszék, 
Forráskút, Mórahalom, Öttömös, Pusztamérges, Ruzsa, Üllés és Zákányszék vesz részt. 
Zákányszék esetében az önerő az 0 Ft. A közbeszerzési eljárás már lezárult. A nyertes 
kivitelező az Aquaprofit és Bauszer Építő Kft. konzorcium. Ők kezdik a munkálatokat a 
következő időszakban, reményeim szerint minél hamarabb. Ennek kapcsán ismét lesz a 
településnek olyan része, amely úgymond felásásra kerül. Ma kaptam meg a kivitelezőktől az 
érintett utcák listáját, ahol a hálózat javításra szorul. A vízmű környékén, a Petőfi utcában a 
Dózsa Gy. utcától az Ifjúság utcáig várható felbontással járó munka. A József Attila utcában a 
Béke és Petőfi utca között a páratlan oldalon közel 400 m, a Dózsa Gy. u. Lengyel térnél lévő 
szakaszán 10 – 20 m, a Tömörkény illetve a Vasút utcában a Dózsa Gy és Szegfű J. utca 
között közel 200 m vízvezeték kerül felújításra, cserére. 
Többekben biztos felmerült a kérdés, hogy a főutcán a szennyvízberuházás megvalósulása 
ellenére néhány helyen még felbontások találhatók, valamint szennyvízvezeték elhelyezése 
miatt az ivóvíz ideiglenes vezetéken keresztül, a felszínen került biztosításra, mely elég sok 
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bosszúságot okozott az ott lakóknak. Azt gondolom, hogy a szennyvízberuházás egyéb 
részeivel kapcsolatban nem volt annyi lakossági bejelentés, panasz, mint ezzel a problémával 
kapcsolatban. Mai nap kaptam tájékoztatást a Térségi Vízmű-üzemeltető Intézmény 
vezetőjétől, aki elmondta még nem tudja mennyi ideig tart a végleges vezeték megvalósítása, 
mert az új vezetékben található víz nem felel meg az előírásoknak, további fertőtlenítés 
szükséges. Reméljük ez helyreáll még a fagyok előtt. Az egyik nagy beruházás tehát lassan 
befejeződik, a másik kivitelezése pedig rövidesen megkezdődik. Az ivóvízminőség javító 
programban lehetőség lehet a kiskertek hálózatba kötésére. A 60 ingatlanból 30-an jelezték, 
hogy lenne rá igényük. Ez még nem biztos, de szem előtt tartjuk, amennyiben lehetőség 
adódik rá. Van-e kérdése esetleg valakinek ezekkel kapcsolatban? 
 
Amennyiben nincs úgy szavazásra bocsátom a képviselő-testületnek a szóbeli előterjesztést a 
következő határozati javaslatot: „Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
Matuszka Antal polgármester előterjesztésében megismerte a szennyvízberuházásról szóló 
tájékoztatót és azt elfogadja.” Aki ezzel egyetért az kérem kézfelnyújtással jelezze. 
 
A Képviselő-testület az előterjesztést 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül egyhangúlag 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta: 
 
153/2013.(X.31.) Kt határozat 
Tárgy:  Tájékoztató a szennyvízberuházásról 
 

H a t á r o z a t 
 

Zákányszék Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Matuszka Antal polgármester 
előterjesztésében megismerte a szennyvízberuházásról szóló tájékoztatót és azt elfogadja. 
 

Határozatról értesítést kap: 
1./ Matuszka Antal polgármester 
2./ Gárgyán István jegyző 
 
 
 
 
3./ Napirendi pont tárgya:  

            Előterjesztések - (közmeghallgatás) 
  Előadó: Matuszka Antal polgármester 

 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Az előterjesztések napirend keretében várom majd a lakossági kérdéseket, észrevételeket. Ezt 
megelőzően a jövővel kapcsolatban egy rövid koncepció ismertetést szeretnék adni arról, 
hogy tulajdonképpen mi várható a településen, az önkormányzatnál és hogyan kell ezt majd 
kezelni. A jogszabály a 2014. évi koncepció tárgyalását és elfogadását valamikor az év elejére 
írta elő. Április 25-i ülésén a Képviselő-testület megtárgyalta és el is fogadta azt, azonban az 
államháztartásról szóló törvény módosításával a koncepció benyújtás határideje október 31-re 
módosult. Ezt a koncepciót a képviselő-testület megtárgyalta és elfogadta ismét. Ennek 
néhány pontját szeretném most röviden ismertetni. A kormányzat céljait ismertetném először. 
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A kormányzati gazdaságpolitika célja továbbra is a magas államadósság csökkentése, a 
költségvetési hiány 3% alatt tartása, a foglalkoztatás bővítése, versenyképesség javítása és a 
kiegyensúlyozott gazdasági növekedés biztosítása. Helyi szinten a közfoglalkoztatás további 
folytatása. 2014-ben a Kormány tornaterem-építési és tanuszoda-fejlesztési programot is indít. 
Az önkormányzat esetében az idén bevezetett feladatalapú finanszírozást próbálják tovább 
vinni. Van rajta még csiszolni való. Az önkormányzat mit is tud ezekből majd megvalósítani, 
az a költségvetés elfogadása után már tisztábban látható lesz. Az előző évekhez hasonlóan 
2014-ben is kiemelt cél az intézmények biztonságos működtetése. Előjönnek a kötelező és 
önként vállalt feladatok kérdése. Nem sok önként vállalt feladatot látunk el, viszont azt 
gondolom, hogy ezek működése hozzájárul a település biztonságos üzemeltetéséhez. Például 
a tanyagondnoki szolgálat működtetése nem kötelező, azonban a szociális ellátás alapját 
képezi. A működési bevételek nem fognak változni az önkormányzatnál, talán inkább csökken 
majd, mint növekszik. Úgy tűnik az a követendő tendencia, hogy az önkormányzatoknak a 
vállalkozói szféra irányába is el kellene hogy mozduljanak, azonban ennek kivitelezése 
térségünkben eléggé nehézkes. Ha a startmunka programban való részvételt is annak 
tekintjük, akkor ebből elmondható, hogy jelentősen kivesszük részünket. 2013-ban több, mint 
40 fő dolgozott az önkormányzatnál ezen program keretén belül és 2014-ben is hasonló 
létszámot tervezünk. Az így dolgozók a segély összegénél magasabb juttatásban részesülnek, 
munkavégzés ellenében. Ezek a munkák nagy bevétellel nem járnak, de a település 
karbantartásában, szépítésében nagy szerepe van. A személyi juttatásokkal kapcsolatos 
kiadások területén a 2013. évhez viszonyítva egyszeri többletkiadás várható, amennyiben az 
Országgyűlés elfogadja azt a törvényjavaslatot, mely alapján a közszolgálatban dolgozók 
részére a több év alatt felhalmozódott, munkáltató által ki nem adott szabadságokat a dolgozó 
kérésére meg kell váltani. Ha lesz rá fedezet, akkor biztosan ez is megoldódik. A 2009. január 
14-én létrehozott Homokháti Kistérség Többcélú Társulása Integrált Szociális és 
Gyermekjóléti Központ látja el településünkön a családsegítést, a gyermekjóléti szolgálatot, a 
házi segítségnyújtást, a jelzőrendszeres házi segítségnyújtást, a szociális étkeztetést, támogató 
szolgálatot, valamint biztosítja a közösségi szolgáltatásokat. Ugyancsak a többcélú kistérségi 
társulás látja el a háziorvosi ügyeleti ellátást. A központi orvosi ügyelet indulásakor volt 
kisebb ellenérzés, mivel ezáltal az ügyeletes orvos nem a településünkön érhető el. A központi 
orvosi ügyelet ellátására nincs megfelelő fedezet. Ötvenezer fő ellátotti létszám alatt az 
önkormányzatok anyagi hozzájárulása szükséges a rendszer fenntartásához. Jelenleg a 
mórahalmi és ruzsai körzethez tartozó ellátotti létszám alig haladja meg  a húszezer főt. Ez azt 
jelenti, hogy az önkormányzatok évente több mint 12 Mó Ft-ot tesznek hozzá a működés 
biztonságos biztosítása érdekében, úgy hogy az ügyeletet ellátó orvosok óradíja ennek 
ellenére meglehetősen alacsony, 1300 Ft/óra. Van az országnak olyan része, ahol ez 
meghaladja az 5000 Ft-ot, így az ügyeletes orvosok erre hivatkozva szintén nem elégedettek a 
helyzettel. Sok beteg a sorban állás elkerülése érdekében ilyenkor keresi fel az orvost 
gyógyszer felíratás, vagy egyéb, nem sürgős ellátás érdekében. Fél évvel ezelőtt Forráskút 
kilépett ebből a rendszerből és Szegedhez csatlakozott, Bordány szintén Szegeden láttatja el a 
központi orvosi ügyeletet. Nem panaszkodnak, onnan is gyorsan kiér a mentő, megfelelő az 
ellátás, viszont nem kerül pénzükbe. Zákányszéknek 1,7 Mó Ft-ba kerül évente a központi 
orvosi ügyelet, mely változatlan formában, Mórahalom és Ruzsa központok fenntartásával, 
változatlan orvosi létszám, asszisztensi és gépkocsivezetői létszám mellett ennél több mint 1 
Mó Ft-tal kerül majd többe 2014-ben. Most egy olyan rendszer kerül kipróbálásra, az 
orvosok, a mentőszolgálat, az Ántsz és a Többcélú Társulás jóváhagyásával természetesen, 
hogy a központi orvosi ügyeletet a két telephellyel fenntartja, de egy orvossal, két 
gépkocsivezetővel. A hét bizonyos napjain Mórahalmon, más napjain Ruzsán van orvos. 
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Ezzel a költségek várhatóan jelentősen csökkenthetők, a jogszabályi előírásoknak azonban 
megfelel. Ezeknél a döntéseknél nem mindig alakul ki egységes álláspont, és nem csak 
gazdasági szempontokat kell figyelembe venni. Az elmondható, hogy az orvosi ügyelet ilyen 
formában történő fenntartása kicsit luxus, természetesen ha emberéletről van szó, akkor 
viszont semmi sem luxus. 2014. január elsejétől vagy marad a korábbi rendszer, vagy egy 
orvossal fog működni a két telephelyen felváltva. 
Beruházások tekintetében már 2013-ra is óvatosan tervezett a képviselő-testület, hiszen a 
járással kapcsolatos átalakítások, létszám korlátok bevezetése és a finanszírozásban történő 
jelentős változások, bizonytalanná tették a tervezést. A szennyvízberuházás lassan 
befejeződik, az ivóvízminőség javító program pedig rövidesen elkezdődik. Nyertes 
pályázatunk van a Lengyel téri és az Ó-temető utcai parkok felújítására, mely 
öntözőberendezések telepítését és napelemes térvilágítás kiépítését jelenti. Nagyon komoly 
problémát okoz az óvodai és bölcsődei férőhelyek számának növelése, hiszen egy rendelet 
szerint egy óvodai csoportszobában minimum 2 négyzetméter/fő helyet kell biztosítani a 
gyerekeknek. A jelenleg ellátott létszám mellett kicsi az intézmény alapterülete. El kell 
gondolkodni bővítésről, vagy esetlegesen új intézmény építéséről a jogszabályi 
követelmények betartása érdekében. Záró mondatként a bizonytalan és több területen változó 
gazdasági és szabályozási feltételek között a 2014. évi költségvetési koncepció fő célkitűzése 
a működőképesség biztosítása. Konkrét pénzösszegekről szándékosan nem beszéltem. Azt 
gondolom a fő irányvonalak meghatározása a koncepció célja, melynek főbb részleteit most 
megismerhették. Reméljük a feladatfinanszírozás rendszerét tovább tökéletesítik és az 
intézmények működése továbbra sem kerül veszélybe. 
A következőkben a kötetlen beszélgetésé, a közmeghallgatásé a főszerep. Kérem mondják el 
véleményüket, várom kérdéseiket, észrevételeiket, hátha tudunk rá válaszolni, megoldást 
találni. 
 
Szabó István: 
A szennyvízberuházás úgy tűnik valóban jól sikerült, a bekötések is úgy tudom, hogy 
megfelelő ütemben zajlanak. Más a helyzet az út rendbe hozásával kapcsolatban. A Móra 
Ferenc utcában a házunk közelében 15 m-t megcsináltak, egy másik 15 m-es szakaszt pedig 
kihagytak. Mikor kérdeztem a munkásokat, hogy megcsinálják-e, azt a választ kaptam, hogy 
amennyiben kifizetem, akkor megcsinálják. Polgármester úrnak már korábban is jeleztem, 
remélem megoldódik a probléma. Több településen jártam mostanában és azt tapasztalom, 
hogy mindenhol működnek a sebességmérők a település határánál, Zákányszéken viszont 
egyik oldalon sem. Nyáron volt olyan, hogy néha működött, de az elmúlt napsütéses 
napokban sem működött. Valamit kellene tenni, vagy megjavíttatni, vagy leszerelni. A 
következő a Móra Ferenc utca végéről elkerült a lakott területet jelző tábla és ma sincs még 
ott. Ennek olyan hátulütője is van többek között, hogy az arról érkezők tájékoztatása nem 
biztosított a belterületi sebességkorlátozással kapcsolatosan. Délelőtt jártunk kint a temetőben 
és azt tapasztaltam, hogy nagyon szépen rendbe hozták, úgyhogy ezért dicséret illeti azokat 
akik elvégezték. Ugyanez a kegyeleti parkban nem tapasztalható. Amikor arra jártam, voltak 
ott 7 – 8-an, de csak egy dolgozó volt, aki csinált is valamit, a többiek üldögéltek. Ezt nem 
ártana ellenőrizni. A többi kérdésemre már megkaptam a választ polgármester úr 
beszámolójában. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Köszönöm szépen tanár úr! A felvetéseivel kapcsolatosan kivizsgáljuk, hogyan is lehet ezeket 
javítani. Közfoglalkoztatással kapcsolatosan visszatérő probléma, hogy hogyan is végzik 
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munkájukat a dolgozók. Tulajdonképpen van munkavezető, de egyszerre több helyen is 
dolgoznak így mindenhol nem lehet jelen. Az Ó-temető utcai kegyeleti parkban a kiszáradt 
fák eltávolítása történt mostanában. Lehetséges, hogy az építés során a gyökerek megsérültek. 
Nem egyszerű a nagyjából 40 ember több munkaterületen történő felügyelete. Nem egyszerű 
koordinálni ezt és hathatósan irányítani. 
 
Nagy Lajos: 
Köszönöm a szót. A szennyvízberuházás kapcsán történő útjavításról annyit mondanék, hogy 
a lakosság is aktívabban kivehette volna a részét a javításból. A munkák határideje még nem 
járt le, de összefogással is meg lehetne oldani ezt a problémát. A közmunkával kapcsolatban 
szeretném megjegyezni, mint közmunkás, hogy esetlenként gyalog 5-6 kilométert is meg kell 
tenni a munkavégzés területéig. A munkairányító kocsival jár, a munkásoknak pedig gyalog 
kell, vagy kerékpárral menni mindenhova. Én évente 5 – 6 kerékpár belső gumit azért vettem 
mert kerékpárral tudok csak bejönni a munkahelyre, és ezt nem fizeti ki senki sem, a 
munkabérből jön le. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Köszönöm szépen. Lajos a mundér becsületét védte, hiszen a szennyvíz kivitelezésnél ő 
valamelyik alvállalkozó alkalmazásában volt. A helyreállításról annyit mondanék, hogy 
maguk a kivitelezők is azt kérték, hogy a lakosság ne nagyon nyúljon hozzá, mert a 
helyreállítás benne van az ő vállalási árukban és valóban benne van. A közmunkásokkal 
kapcsolatosan is reagálnék. Vannak a közmunka programnak pár problémás része, például a 
munkásszállítás. Az önkormányzat nem rendelkezik erre a célra megfelelő járművel, ha a 
meglévő kisbuszt nézzük annak finanszírozására pedig nincs megfelelő keret. A 
munkavezetőnek egy nap legalább 4 – 5 munkaterületet meg kell néznie. Például amikor 
lakossági észrevétel érkezik ő az aki felel a munkavégzésért. Azt gondolom, hogy szükséges 
az ő munkájához a gépjármű alkalmankénti használata, azonban az csak 2 személyes így 
érdemben a munkásszállításban nem tud részt venni. A közmunkában dolgozók munkáját 
akkor fogják majd értékelni, amikor nem lesz ilyen program, vagy erre lehetőség, mert a 
település szépítése, építése érdekében sokat dolgoznak. Például a pár évvel ezelőtti belvíz 
idején is komoly munkát végeztek, rendezvényeken is a közösség segítségére vannak. Köztük 
is van aki kevésbé, van aki jobban szereti ezt a munkát. Az biztos, hogy nem egyszerű dolog 
folyamatosan hasznos, értelmes munkát biztosítani számukra, úgy hogy a dolgozó is jól 
érezze magát, ha másért nem azért, mert közösségbe került.  
 
Fleisz Zoltán: 
Az elhangzott beszámolóhoz nem nagyon tudok hozzászólni. Rosszul is hallok, valamint nem 
bent élek a faluban. A múltkori gyűlésre készültem pár gondolattal, de akkor a közlekedési 
viszonyok miatt nem sikerült bejutnom. Az általam reklamált témák azóta sem változtak, ezért 
ezeket a gondolatokat meghagytam. Ha megengedik ezzel kezdeném.  
Ismerteti a tulajdonában lévő ingatlannal kapcsolatos előzményeket és a véleménye szerint 
máig fennálló problémák hátterét. Említi a helyi vezetők és hivatali ügyintéző felelősségét. 
Ismerteti, hogy kutatásaihoz szüksége van a nyugodt életkörülményekre, mely alkotmányos 
joga a fennálló problémák miatt nem biztosított többek között a hivatal hozzáállása miatt. 
Elmondja, hogy látszatmunkát végzett a hivatal, érdemit nem. Ezt a munkát elkezdve gyorsan 
meg lehetne oldani. Az ígéretnek már nem hisz. A külföldi vendégmunkások kérdésével 
kapcsolatban is több problémát felvetett. Zákányszéken találkozott olyan kiskorúakkal, 
akiknek az alapvető iskolai végzettségük sem volt biztosítva, az erkölcsi magatartásukról nem 
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is beszélve, továbbá tudomása szerint van olyan személy aki pénzért árulja bájait. A rendőrség 
figyelmébe is ajánlotta ezeket a felvetett problémákat. Erdélyből elárasztották a települést, de 
az értelmiségiek nem jöttek át, csak az állampolgárságot vették fel. 
Elmondja, hogy a tanyáját többször illetéktelenek meglátogatták és eltulajdonítottak dolgokat. 
Gyanúsítottja is van, melyet már korábban közölt az illetékesekkel, de így sem haladt 
megfelelően a felderítés. Felveti a rendvédelmi szervek helyi képviselőinek felelősségét az 
ügyben. 
Elmondja, hogy nagy nyugalomra lenne szüksége a kutatásaihoz, három éve agyvérzése volt, 
nincs ideje a felsőbb szervekkel való levelezésre. 
Befejezésül a kultúrával kapcsolatosan is tesz észrevételeket. Próbált a községben segítséget 
nyújtani ebben a tekintetben. Az iskolának elvitt egy Ausztrál kéregfestményt, melyhez 
hasonló a néprajzi múzeumnak is csak 3 példánya van. Elmondása szerint egy év után a 
raktárból, porosan kapta vissza az igazgatónőtől. Itt nem kellett. Továbbá nehezményezi, hogy 
tudomása szerint Tömörkény István szülőháza a településen van az önkormányzat azonban 
semmit nem tett semmit ennek ismertetése, megőrzése érdekében. A könyvtárban nem talált 
egyetlen Tömörkény könyvet sem. Egy tudós ismerőse felajánlaná a Tömörkény anyagát, 
mely rengeteg novellából áll. 
 
Paraginé Tóth Edina könyvtáros: 
Ha most felmegyünk szívesen megmutatom a Tömörkény könyveket. 
 
Fleisz Zoltán: 
Tudtam volna sokat tenni a községért, ha nem fogadnak negatívan. Köszönöm a türelmüket és 
azt, hogy meghallgattak. 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Azt gondolom valóban jó lenne, ha az alkotmányos jogai mindenkinek biztosítva lennének, 
főleg a nyugodt munkavégzéshez és élethez való jogok. Többet ehhez a hozzászóláshoz most 
nem tudnék hozzá tenni. Ahogy ön is elmondta, ennek nagy része nem ennek a fórumnak szól. 
Meg szeretném kérdezni van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? 
 
Matuszka Antal polgármester: 
Mivel több előterjesztés, kérdés nem volt, megköszönte a megjelenést és a 
közmeghallgatással egybekötött testületi ülést bezárta. 
 
 
 

Kmf. 
 
 
 

 
  Matuszka Antal                                                      Gárgyán István 
    polgármester                                                                jegyző 
 
 
 
 



 

 11 

T A R T A L O M J E G Y Z É K  
 
 
Hat. száma:                                          Tárgya:            oldal: 
151/2013.(X.31.)           Napirend megállapítása                        2 
 
152/2013.(X.31.)          Beszámoló a két ülés közötti döntésekről, intézkedésekről,  

a testületet érintő eseményekről és a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról. 

                               4 
 
153/2013.(X.31.)           Tájékoztató a szennyvízberuházásról             6 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 


